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Call for Manuscripts 
The Canadian Journal of Counselling intends to publish a special issue 

devoted to Action Theory and Counselling. Dr. Richard Young and 
Dr. Marie-France Maranda will be the Guest Editors for this theme issue. This 
special issue will focus Action Theory as an emerging paradigm in counselling. 

Counselling is replete with constructs and practices that involve intentional, 
goal-directed action. Counsellors and clients talk about plans, goals, intentions, 
initiative, experience, energy, meaning, motivation, empowerment, dynamics, 
agency, projects and careers. In addition to these words used in everyday life and 
in counselling, action is also at the base of several recent developments in coun­
selling, including narrative and solution-focused therapy, systemic therapy, and 
social cognitive approaches. Furthermore, specific concepts, such as relational 
intentionality and intentional counselling, have been explored in the literature. 
Our discussion of action includes not only the action of counselling itself, but the 
action of daily life that becomes the subject matter of counselling. 

The Guest Editors envision a special issue in which contributors will address 
one or other of these new developments in counselling. The Guest Editors will 
undertake to explore the issue of the fundamental paradigm that underlies these 
new developments. Manuscripts are invited on a wide variety of topics such as 
the basis for narrative therapy, the place of project in career development, planful 
activities in adolescent development, solution-focussed therapy in practice, 
empowerment as a goal of counselling, and the relationships between counsellor 
and client as joint action. Please send one page proposals for manuscripts to 
Dr. Richard Young, Department, of Educational and Counselling Psychology 
and Special Education, University of British Columbia, 2125 Main Mall, 
Vancouver, BC , V6T 1Z4. Fax: 604-822-2328. E-mail: richard.young@ubc.ca. 
The deadline for proposals is October 1, 2000. 

Demande de manuscrits 
La Revue canadienne de counseling publiera prochainement un numéro spécial 

sur l'apport des Théories de l'action dans le domaine des sciences du counseling 
et de l'orientation. Dr. Richard A. Young et Dr. Marie-France Maranda agiront 
comme éditeurs invités à cette occasion. 

Le champ du counseling et de l'orientation est imprégné de concepts tels 
l'intention et l'action. Clients et conseillers discutent quotidiennement 
d'initiatives, de plans, de sens, d'expérience, de motivation et d'énergie lors de 
leurs rencontres. Les méthodologies associées aux théories de l'action sont 
destinées à mettre en valeur la connaissance des acteurs : récits de vie, thérapies 
centrées sur la recherche de solution, thérapies systémiques, approches sociales 
cognitives, recherches-action, recherches-intervention, recherches-cliniques. . . 

Ces dernières années, la littérature a documenté des concepts tels 
l'intentionnalité et le counseling intentionnel. Cependant, les théories de l'action 
ont comme objectif spécifique de comprendre la complexité de l'action humaine 
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dans son contexte. En ce sens, les théories de l'action apportent une contribution 
au domaine du counseling et de l'orientation, car e[les permettent de reconnaître 
les savoirs issus de l'action et de les expliciter lors d'une relation d'échange entre le 
client et le conseiller, le théoricien et le praticien . . . 

Les auteurs sont invités à proposer des articles qui situent les théories de 
l'action sur le plan épistémologique au regard d'une problématique, tout comme 
il sera intéressant de prendre connaissance des différentes applications pratiques 
qui s'y rattachent. Des articles sur les thérapies par la méthode des récits de vie, la 
notion de projet, les thérapies centrées sur la recherche de solution, la notion de 
pouvoir d'agir, l'action conjointe sont attendus. 

Pour la version française, veuillez faire parvenir votre proposition en une page 
à Marie-France Maranda, Département des fondements et pratiques en 
éducation, Faculté des sciences de l'éducation, Université Laval, Québec, 
G1K7P4. Fax : 418-656-2885. Courriel : Marie-France.Maranda@fse.ulaval.ca. 
La date de tombée est le 1er octobre, 2000. 

mailto:Marie-France.Maranda@fse.ulaval.ca

